

高一年级英语学科参考答案

第一部分 听力（共两节,满分 20 分）

1---5 BABCC 6---10 ACAAB 11---15 BCCAB 16---20 CACAB

第二部分：阅读理解（共两节，满分 35 分）

21---23 CBC 24---26 DDB 27---30 DBAC 31---35 EGACD

第三部分：完型填空（30 分）

36---40 CBADB 41---45 CBBA 46---50 DDBCA 51---55 CADCD

第 II 卷

第四部分 单词拼写（共 10 小题，满分 10 分）

根据所给中文或首字母写出正确形式的单词

56. established 57. harmony 58. puzzled 59. belonging 60. announced
61. greeted 62. convenient 63. targeted 64. particular 65. individuals

第五部分 语法填空（共 10 小题；每题 1 分，满分 10 分）

66.what 67. to create 68. in 69. However 70. differences
71.built 72. an 73. dating 74. its 75. enjoyable

第六部分 书面表达（满分 15 分）

A possible version:

Online Safety

To promote students' online safety awareness, an English speech contest was held in our school last Friday.

As is required, each competitor must complete their speech within the given time. Two hours later, outstanding competitors were announced and accepted prizes with pride from our headmaster, which inspired us greatly. Plus, hearing the various opinions accounted by competitors, students realized the importance of online safety.

In a word, the activity is so successful that we students become aware that online safety is an issue that we must always keep in mind.

一、评分原则

1. 本题总分为 15 分按 5 个档次给分。
2. 评分时先根据文章的内容和语言初步确定其所属档次，然后以该档次的要求来衡量确定或调整档次，最后给分。
3. 词数少于 60 和多于 100 的从总分中减去 2 分。
4. 评分时应注意的主要内容为：内容要点、应用词汇和语法结构的丰富性和准确性及上下文的连贯性。
5. 拼写与标点符号是语言准确性的一个方面，评分时应视其对交际的影响程度予以考虑。英、美拼写及词汇用法均可接受。
6. 如书写较差以至影响交际将分数降低一个档次。

二、各档次的给分范围和要求档次

第五档(13—15) 完全完成了试题规定的任务。

---覆盖所有内容要点。

---应用了较多的语法结构和词汇。

---语法结构或词汇方面有些许错误，但为尽力使用较复杂结构或较高级词汇所致；具备较强的语言运用能力。

---有效地使用了语句间的连接成分使全文结构紧凑。

完全达到了预期的写作目的。

第四档 (10—12) 完全完成了试题规定的任务。

---虽漏掉 1、2 个次重点但覆盖所有主要内容。

---应用的语法结构和词汇能满足任务的要求。

---语法结构或词汇方面应用基本准确，些许错误主要是因尝试较复杂语法结构或词汇所致。

---应用简单的语句间连接成分使全文结构紧凑。

达到了预期的写作目的。

第三档 (7—9) 基本完成了试题规定的任务。

---虽漏掉一些内容但覆盖所有主要内容。

---应用的语法结构和词汇能满足任务的要求。

---有一些语法结构或词汇方面的错误但不影响理解。

---应用简单的语句间连接成分使全文内容连贯。

整体而言基本达到了预期的写作目的。

第二档 (4—6) 未适当完成试题规定的任务。

---漏掉或未描述清楚一些主要内容写了一些无关内容。
---语法结构单调词汇项目有限。
---有一些语法结构或词汇方面的错误影响了对写作内容的理解。
---较少使用语句间的连接成分，内容缺少连贯性。
信息未能清楚地传达给读者。

第一档 (1-3) 未完成试题规定的任务。

---明显遗漏主要内容写了一些无关内容原因可能是未理解试题要求。
---语法结构单调、词汇项目有限。
---较多语法结构或词汇方面的错误影响对写作内容的理解。
---缺乏语句间的连接成分内容不连贯。
信息未能传达给读者。
未能传达给读者任何信息：内容太少无法评判；写的内容均与所要求内容无关或所写内容无法看清。

附：听力材料：

Text 1 (推断题)

M: Would you like to stay for some tea?

W: I'd love to, but I have to buy some fruit before the kids get home. Maybe next time.

Text 2

M: I left my textbook and pencil case at home. **Can I use your bike to get them? (2)**

W: Of course. Here is the key to my bike.

M: Thank you very much.

Text 3

W: I'll be away to the seaside for a few days. **Can you keep an eye on my house while I'm away? (3)**

M: Certainly, Jackie. Make sure you lock all the doors and shut all the windows.

Text 4

M: **Are you paying for this CD in cash or with a credit card?**

W: **My mom's going to pay.** She's just coming. **But can she pay with her smartphone?** She's forgotten to bring her credit card.

M: **Of course. (4)**

Text 5 (总结题)

W: Who are you chatting with?

M: My grandma. She learns how to use WeChat and enjoys it a lot.

W: Really? Wow, she is so cool!

M: Yeah, and she does her shopping online, too.

Text 6

M: **Can you show me how to make a cake? (6)** I like the one you made for your brother's birthday.

W: Sure. **Is it for a special occasion? (6)**

M: **Well, it's for my grandpa's birthday. (6)** My parents and uncle will all be coming to the party.

W: OK. I can show you how to write a message on the cake, too.

M: That would be great.

W: Are you going to put any candles on it?

M: No. My grandpa struggles to breathe sometimes. He won't be able to blow them out.

W: **Can we put stars on it? Or I can show you how to make flower decorations. (7)**

M: **Flowers would be lovely. (7)** He likes gardening.

Text 7 (第 8 题为推断题)

M: Thanks for coming with me to this toy shop, Lisa.

W: Sure thing, Tom. **Hopefully, I can help you find a gift for your nephew's birthday. (9)** He is such a cute little boy. What's his name again? Dominic, right?

M: Yeah, but he is difficult to please. **He didn't play with the toy soldier I gave him for his last birthday. (9)** Anyway, do you think he would like this?

W: A computer game? But he's only five years old! How about the Mickey Mouse with the big ears on that shelf? It's funny.

M: See, this is why I need your help.

Text 8

W: Excuse me. **Do you think I can return this pair of shoes? (10) (11)**

M: What's the problem? I find them fashionable. I'm sure your classmates are wearing them.

W: **They're too small for me. (11)**

M: Didn't you try them on before you bought them?

W: No, because my aunt gave them to me as a gift.

M: I see. I'm afraid I can't refund your money, but you can exchange them for another pair of shoes that are more comfortable.

W: **It's \$35, right? (12)**

M: **Yes. (12)** I'll find some shoes with the similar price for you to choose from.

W: **Well, that pair looks nice. May I try them on? (12)**

M: **Of course. They are \$6 more. (12)** You will have to pay the difference.

Text 9

W: Good evening. **Which course would you like to attend? (13)** The choices are: website programming, public relationships and French.

M: **I've been thinking of taking website programming. (13)** Are there any open spots?

W: Let me see... **26 students have signed up. (14)** So, there are 4 places left.

M: When will it be starting?

W: It will begin next Thursday, from 7:30 p.m. to 9:30 p.m. And you'll receive the books and materials next Tuesday. Shall I put you down for it? **We'll have stopped taking any more names by the end of this evening, (14) (15) so if you want to attend the course, you'd better make a decision as soon as possible. (15)**

M: Could you tell me how long this course will last?

W: Oh, it will end in early September. It lasts the whole summer vacation.

M: And where is this course held?

W: It's in this red building behind me, on the second floor, Room 219.

M: How much does this course cost?

W: **The course fee is \$400 a term which is 10 weeks. (16)**

M: **All right. Count me in. (13)**

Text 10

Good evening, everyone. I'm Peter Simmons, coming to you with the Miami weather report. **Our usual hot weather will be gone this weekend, which means summer is reaching its end. (17)** Cold winds from the north are expected to bring strange weather to the city. First, **the temperature this Saturday will be around 16 degrees, which is 12 degrees less than the average temperature of this month. (18)** So, put away the swimsuits and shorts for the weekend and grab yourself a light jacket. **Although rain is not likely to come this weekend, it will be very windy and cloudy, (19)** especially in the evening. The good news is that next week the hot weather will continue for some time and we will probably not see these cool temperatures again until the late autumn or the winter. **Next week we will have our lovely hot weather back and everyone can celebrate with a day at the beach or a trip to the countryside. (20)**